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OOrrddfföörraannddee    Ewa Samuelsson (kd) 

VViiccee  oorrddfföörraannddee Leif Rönngren (s) 

 

LLeeddaammöötteerr  Olle Andretzky (m) 

  Birgitta Holm (m) 

Carolin Ludvigsson (m) 

Birgitta Breile (m) 

Helen Jäderlund Eckardt (fp) 

Berit Kruse (s) 

Norma Aranda de Gutiérrez (s) 

Margareta Johansson (v) 

Eivor Karlsson (mp) 

 

TTjjäännssttggöörraannddee  eerrssäättttaarree  EvaMargareta Nyhlén (m) 

Henry Holmström (s)  

 

EErrssäättttaarree  Tünde Kovach (m) 

Ralph Svalstedt (m) 

Diana Wallhager (fp) 

Carina Franke (kd) 

Catarina Carbell (s) 

Olle Palmborg (s) 

Ulla-Liza Blom (s) 

Ann-Sofi Matthiesen (mp) 

 

Förhinder anmält av Marie Ljungberg Schött (m), Lars-Åke Henriksson (s), 

Kitty Ericsson (m), Louise Åstrand (m) samt Mujde Rashid (v) 

 

Dessutom var Gunnel Rohlin, Chatrin Engbo, Raili Karlsson, Marianne 

Hedenström, Staffan Halleskog, Lars Strand, Birgitta Persson, Anna Forssell 

samt biträdande borgarrådssekreteraren Jessica Nyberg närvarande. 
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§ 1 Närvarande 

 

Noteras närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

 

 

 

§ 2 Val av justerare 

 

Vice ordföranden Leif Rönngren (s) utses att tillsammans 

ordföranden Ewa Samuelsson (kd) justera dagens protokoll. 

 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering  

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll 03/2008-02-12  

justerats 2008-02-14. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

 

§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

Sammanträdet inleds med information av Birgitta Ljungdahl, USK 

om ”Intresse för servicehus” - hemtjänsttagare och de som sökt men 

fått avslag på servicehusansökan. 

USK-rapporten utdelas. 

 

Anmäls ett par övriga frågor. I övrigt fastställs dagordningen. 

 

 

 

§ 5 Översyn av äldreförvaltningens organisation 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr: 110-30/2008 

 

Yrkande 

Ordföranden Ewa Samuelsson (kd) yrkar, med instämmande från 

övriga ledamöter, bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldreförvaltningens nya organisation enligt bilaga godkänns. 
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§ 6 Delegationsordning för äldrenämnden 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr: 103-54/2008 

 

Yrkande 

Ordföranden Ewa Samuelsson (kd) yrkar, med instämmande från 

övriga ledamöter, bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden beslutar att delegera förtecknade ärenden och 

ärendegrupper i bilaga 2 till angiven befattningshavare. 

2. Förvaltningschefen får rätt att vidaredelegera förtecknade ärenden 

och ärendegrupper som anges i bilaga 2 till annan anställd. 

3. Anmälan av beslut ska ske tertialvis till äldrenämnden om inte annat 

anges i delegationsförteckningen 

4. Vid förvaltningschefens frånvaro träder avdelningschefen för 

utveckling, Chatrin Engbo, in om inte förvaltningschefen beslutar 

annat. 

 

 

 

§ 7 Översyn av kommunövergripande verksamheter Pensionat 

Hornskroken och Pensionat Kinesen 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr: 105-29/2008 

 

Yrkande 

Vice ordföranden Leif Rönngren (s) yrkar på återremiss av ärendet i 

enlighet med KPR:s förslag. Efter diskussion enas övriga ledamöter 

om detta yrkande. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden återremitterar ärendet för vidare utredning, varvid 

ärendet ska kompletteras med dels utvärdering av verksamheterna, 

dels beskrivning av förslagets konsekvenser. 

 

 

 

§ 8 Nulägesanalys om mat och måltider 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr: 401-208/2007 
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Yrkande 

Ordföranden Ewa Samuelsson (kd) yrkar, med instämmande från 

övriga ledamöter, bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till åtgärder utifrån 

nulägesanalysen för äldreomsorgen i Stockholms stad samt gör ett 

särskilt uttalande: 

 

Hur maten och hur måltidssituationen ser ut är mycket viktiga frågor 

både när det gäller näring och livskvalitet. 

 

De åtgärder som förvaltningen föreslagit är mycket bra. Överlag så 

finns det mycket som behöver förbättras för att de äldre ska få det 

som borde vara självklart. Situationen ser dock olika ut i stadsdelarna 

och det är därför mycket bra att utbildningsinsatserna blir riktade. 

 

Merparten av enhetscheferna har inte besvarat frågan om vad maten 

inom särskilt boende kostar, vilket bör föranleda att 

äldreförvaltningen kartlägger hur det ser ut. Kostnaden behöver inte 

säga allt om kvaliteten men är en viktig faktor som bör synliggöras. 

 

Inom hemtjänsten finns de flesta bristerna. Det framkommer dock 

inte om det bara är den kommunalt drivna hemtjänsten som man 

avser i svaren eller om det även omfattar den privata. 

 

För att säkerställa de äldres rätt till bra mat och en god 

måltidssituation så är det viktigt att undersökning och 

utbildningsinsats omfattar även privat driven omsorg och hemtjänst. 

 

 

 

§ 9 Ansökan om ekonomiskt stöd för Nuestra Americas 

dagverksamhet för äldre spansktalande 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr: 420-226/2007 

 

Yrkande 

Ordföranden Ewa Samuelsson (kd) yrkar, med instämmande från 

ledamöterna Olle Andretzky m fl (m) och Helen Jäderlund Eckardt 

(fp), bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden avslår föreningen Nuestra America ansökan om 

ekonomiskt stöd för dagverksamhet för äldre spansktalande. 

 

 

 

§ 10 Utgår 

 

 

 

§ 11 Återkallelse av fyllnadsval till äldrenämndens handikappråd 

samt 

Fyllnadsval till äldrenämndens handikappråd 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr: 101-44/2008 

 

Yrkande 

Ordföranden Ewa Samuelsson (kd) yrkar, med instämmande från 

övriga ledamöter, bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden återkallar valet av Gunilla Wågström Lundqvist 

(SDF) som ledamot i nämndens handikappråd för åren 2008-2010 

samt 

2. utser BBaarrbbrroo  OOhhllssoonn (HRF) som ledamot i äldrenämndens 

handikappråd för åren 2008-2010. 

 

 

 

§ 12 Protokoll från äldrenämndens handikappråd 

 

Anmäls äldrenämndens handikappråd protokoll 3/2008-03-11, vilket 

justerats 2008-03-12. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

§ 13 Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 

 

Anmäls kommunstyrelsens pensionärsråd protokoll 3/2008-03-11, 

vilket justerats 2008-03-13. 
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Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

§ 14 Anmälan av inkomna ärenden per den 29 februari 2008 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

§ 15 Postlista per den 29 februari 2008 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

§ 16 Protokoll – Branschråd 2007-09-28 samt 2007-11-09 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

§ 17 Förvaltningschefens information 

 

 Konferensinbjudningar: 

 

- Äldrefallet – en konferens om äldres säkerhet och trygghet 8 maj. 

2 representanter från vardera (s) och (m) samt 1 från (kd), (fp), (v) 

respektive (mp) anmäler sig själva, med faktura ställd till 

äldreförvaltningen. 

 

- Socialstyrelsens äldredagar 2008 den 2-3 september 

 

- Riksforum den 15 maj – mailas ut via roteln 
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 Rapporter: 
 

- Intresse för servicehus – hemtjänsttagare och de som sökt men fått 

avslag på servicehusansökan (USK) 

 

- Vård och omsorg om äldre – SoS lägesrapport 2007 

 

 Planeras internat för äldrenämnden 15-16 maj på Häringe slott 

 

 2 mkr i budget för kultursatsning för äldre planeras tillsammans med 

kulturförvaltningen, Kulturskolan. Kista-Rinkeby intresserade av 

pilotprojekt för vidare utveckling. 

 

 Konferens anordnas för äldreomsorgens chefer den 9-10 april 

 

 Psykiatriska behov – översyn bland personer över 65 år. 

Utvecklingsbehov analyseras för framtagande av plan. 

 

 

 

§ 18 Övriga frågor 

 

 Ledamoten Eivor Karlsson (mp) har inkommit med två skriftliga 

frågor angående 1) kostnader för matlådor och 2) PEG i magen. 

 

Matkostnadsfrågan muntligt besvarad, medan förvaltningen 

återkommer med besked angående PEG. 

 

 Vice ordföranden Leif Rönngren (s) frågar om stadsdelarna nu 

arbetar efter de nya riktlinjerna och om det fanns någon kunskap om 

hur det ser ut över staden samt önskar lägesbeskrivning angående 

bedömningskansliet. 

 

Chatrin Engbo informerar om att två utredare är anställda som börjar 

den 1 april. I den nulägesanalys som ska göras kommer dels en 

undersökning att göras av insatser i förhållande till behov inom 

stadens äldreomsorg. Undersökningen kommer att omfatta samtliga 

brukare. Syftet är att ge underlag för att bestämma vilken 

boendeform och vilka insatser som har beviljats brukarna givet deras 

behov uttryckt som graden av funktionsnedsättning eller 

vårdberoende samt den härigenom uppkomna sammansättningen av 

brukare i boendeformerna och - för ordinärt och servicehusboende - 

på olika insatsnivåer. Undersökningen avser också att visa vilka 

faktorer som i första hand påverkar tilldelningen av insatser samt 

graden av variation i den genomsnittliga tilldelningen av insatser 

mellan de olika stadsdelsnämnderna och mellan olika handläggare. 

Undersökningen kommer att på ett objektivt sätt visa om det är 

olikheter i biståndsbedömningen i staden. Enligt tidsplanen kommer 
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en rapport att vara klar under augusti månad. I planeringen ingår 

också att en likadan undersökning ska göras i slutet av 2010. 

Bedömningskansliets utredare kommer att via enkäter ta reda på hur 

stadsdelsnämnderna har organiserat sina myndighetsfunktioner, 

organisation/struktur, antal biståndshandläggare, ärenden per 

handläggare, administrativa stödfunktioner etc. Att få veta hur 

riktlinjerna följs kommer bedömningskansliet troligen att använda en 

annan metod, som exempelvis fokusgrupper eller nätverksgrupper 

med biståndshandläggarna. Utifrån de resultat bedömningskansliet 

erfar efter undersökningarna kommer planeringen av 

kompetensutvecklingen för biståndshandläggarna att ta vid. En 

muntlig rapport att ges på junisammanträdet. 

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

 

Göran Edenberg 

nämndsekreterare 


